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P R O T O K Ó Ł  NR XXXI/12 

z sesji Rady Miejskiej w Kożuchowie 

odbytej w dniu 30 maja 2012 roku 

pod przewodnictwem Przewodniczącego 

Rady Miejskiej Zbigniewa Duszy 

 

W sesji uczestniczyło 15 radnych na ustawowy stan 15. 

Lista obecności w załączeniu. 
 

Ponadto w sesji uczestniczyli:  

1. Żyrolis Adam   -  Zastępca Burmistrza Kożuchowa 

2. Ponikwia Kazimierz  - Sekretarz Gminy 

3. Piotrowska Jolanta   -  Skarbnik Gminy 

4. Szczepankiewicz Katarzyna -  Radca Prawny UM 

5. Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miejskiego, sołtysi, goście. /Lista obecności  

w załączeniu./  
 

Do pkt.1. 

Otwarcia sesji o godz. 14.00 dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Zbigniew Dusza witając 

radnych oraz gości. Stwierdził prawomocność obrad. 

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, odczytał proponowany porządek obrad, 

który przedstawia się następująco: 
 

1. Otwarcie sesji i przedstawienie porządku obrad. 

2. Sprawozdanie z prac Burmistrza między sesjami. 

3. Interpelacje, wnioski i oświadczenia. 

4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ nadania nazw ulicom; /numer druku XXXI/1/12/ 

b/ zmiany uchwały budżetowej Gminy Kożuchów na 2012 rok; /numer druku XXXI/5/12/ 

c/ zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kożuchów; 

/numer druku XXXI/3/12/ 

d/ przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Kożuchów na lata 2012-2022; /numer druku 

XXXI/4/12/ 

e/ rozpatrzenia skargi na działanie kierownika jednostki organizacyjnej; /numer druku 

XXXI/2/12/ 

5. Stan dróg gminnych, powiatowych i wojewódzkich.  
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6. Rewitalizacja w Kożuchowie – aktualny stan prac, podjęte działania. Stan techniczny 

zabytków. 

7. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Miejskiej nr  XXVIII, nr XXIX, nr XXX.  

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie obrad sesji. 
 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, złożył wniosek o wprowadzenie  

w punkcie 4 lit. „b” porządku obrad autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej Gminy Kożuchów na 2012 rok. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. /za – 15/ 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, złożył wniosek o wprowadzenie  

w punkcie 4 lit. „f” porządku obrad projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych. /numer druku XXXI/6/12/ 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. /za – 15/ 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, złożył wniosek o wprowadzenie  

w punkcie 4 lit. „g” porządku obrad projektu uchwały w sprawie udzielenia odpowiedzi na 

skargę do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gorzowie Wielkopolskim. /numer 

druku XXXI/7/12/ 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. /za – 15/ 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, złożył wniosek o wprowadzenie  

w punkcie 5 porządku obrad punktu pod nazwą „Ocena zasobów pomocy społecznej Gminy 

Kożuchów.”  

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. /za – 15/ 
 

Porządek obrad po wprowadzonych zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i przedstawienie porządku obrad. 

2. Sprawozdanie z prac Burmistrza między sesjami. 

3. Interpelacje, wnioski i oświadczenia. 

4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ nadania nazw ulicom; /numer druku XXXI/1/12/ 

b/ zmiany uchwały budżetowej Gminy Kożuchów na 2012 rok; /numer druku XXXI/5/12/ 

c/ zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kożuchów; 

/numer druku XXXI/3/12/ 

d/ przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Kożuchów na lata 2012-2022; /numer druku 

XXXI/4/12/ 
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e/ rozpatrzenia skargi na działanie kierownika jednostki organizacyjnej; /numer druku 

XXXI/2/12/ 

f/ zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg 

gminnych. /numer druku XXXI/6/12/ 

g/ udzielenia odpowiedzi na skargę do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gorzowie 

Wielkopolskim. /numer druku XXXI/7/12/ 

5. Ocena zasobów pomocy społecznej Gminy Kożuchów.  

6.  Stan dróg gminnych, powiatowych i wojewódzkich.  

7. Rewitalizacja w Kożuchowie – aktualny stan prac, podjęte działania. Stan techniczny 

zabytków. 

8. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Miejskiej nr  XXVIII, nr XXIX, nr XXX.  

9. Sprawy różne. 

10. Zamknięcie obrad sesji. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. /za – 15/ 
 

Do pkt.2. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, w imieniu Burmistrza Kożuchowa 

przedstawił sprawozdanie z prac Burmistrza między sesjami./Sprawozdanie w załączeniu./ 

Szukiełowicz Zdzisław – radny, poinformował, że naprawa muru, o którą wnioskował 

Wiceprzewodniczący rady Miejskiej - Jan Medyński nie została w 100 % wykonana.  

Medyński Jan – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, doprecyzował, iż we wniosku głównie 

chodziło o naprawę i poprawę estetyki muru naprzeciw Kościoła. Dodał, że chciałby, aby 

ściana ta została pomalowana.  

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, wyjaśnił, że stan i struktura muru nie 

pozwala na jego pomalowanie, dlatego został on odświeżony poprzez załatanie dziur zaprawą 

cementową.  
 

Do pkt.3. 

Zbigniew Dusza – Przewodniczący Rady Miejskiej, poprosił o składanie wniosków  

i interpelacji w formie ustnej lub pisemnej.  

Medyński Jan – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, poprosił o wycięcie trzech drzew 

/jesiony/ w Parku Miejskim. Drzewa te w 80% są martwe. Stan tych drzew może spowodować 

ich złamanie przez wiatr i wystąpienie poważnego zagrożenia.  
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Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, poinformował, że uzyskano decyzję 

Konserwatora zezwalającą na usunięcie wykazanych drzew. W chwili obecnej trwa ustalanie 

wykonawcy tych prac. Najprawdopodobniej w czerwcu zostanie wykonana znacząca ich część. 

Medyński Jan – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, stwierdził, że należy w trybie pilnym 

wykosić trawę na cmentarzu wojskowym. Trawa jest wysokości ok. 0,5 m. ponadto pilnie 

należy usunąć chwasty z mogiły w której pochowano szczątki – osoby NN. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, zapewnił, że działania w tej sprawie 

zostaną niezwłocznie podjęte.  

Jagasek Paweł – radny, w imieniu Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej z okazji Dnia 

Samorządowca złożył podziękowania i wyrazy szczerego uznania wszystkim samorządowcom 

za codzienną pełną poświęcenia i zaangażowania pracę na rzecz społeczności lokalnej. 

Szukiełowicz Zdzisław – radny, złożył wniosek o naprawę uszkodzonej aureoli na figurze Św. 

Jana Nepomucena.  

Franczak Jan – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Budżetu Rady Miejskiej, poprosił  

o regularne opróżnianie pojemników postawionych przy cmentarzu w Stypułowie. 

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, poprosił o ujęcie  

w porządku obrad czerwcowej sesji Rady Miejskiej informacji o realizacji wniosków  

i interpelacji zgłaszanych przez radnych w okresie 1.01-31.05.2012 r. oraz  informacji 

oceniającej organizację tegorocznych obchodów Dni Ziemi Kożuchowskiej. 

Wiśniewska Jolanta – Przewodnicząca Komisji Społecznej Rady Miejskiej, stwierdziła, iż  

w budynku socjalnym przy ulicy Moniuszki wyczuwalny jest zapach szamba. Zasugerowała, 

aby sprawą zajęła się grupa naprawcza. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, zapewnił, iż sprawa zostanie zgłoszona do 

zarządcy budynku. Stwierdził, że jest to pierwszy wniosek w tej sprawie.  

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, poprosił  

o  ponowne zbadanie wody ze stacji uzdatniania wody w Radwanowie ze względu na skargi 

mieszkańców z powodu jakości wody. 
 

Do pkt.4.lit.a 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, przedstawił projekt uchwały w sprawie 

nadania nazw ulicom. /numer druku XXXI/1/12/ 

Poinformował, że nowoprojektowanym ulicom nadaje się nazwy Aleksandra Fredry  

i Tulipanowa. Nazwy są kontynuacją nazw na danym terenie oraz są akceptowane przez osoby 

tam mieszkające. 
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Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych RM. 

/Opinie w załączeniu./ 

Medyński Jan – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały w sprawie 

nadania nazw ulicom. 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. / za – 14/ 

W trakcie głosowania obecnych 14 radnych. 
 

Do pkt.4.lit.b 

Piotrowska Jolanta – Skarbnik Gminy, przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej Gminy Kożuchów na 2012 rok wraz z autopoprawką. /numer druku 

XXXI/5a/12/ 

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych RM. 

/Opinie w załączeniu./ 

Medyński Jan – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej Gminy Kożuchów na 2012 rok. 

Projekt uchwały został przyjęty większością głosów. / za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się od 

głosu – 1/ 

W trakcie głosowania obecnych 14 radnych. 
 

Do pkt.4.lit.c 

Piotrowska Jolanta – Skarbnik Gminy, przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kożuchów; /numer druku XXXI/3/12/ 

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych RM. 

/Opinie w załączeniu./ 

Medyński Jan – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kożuchów. 

Projekt uchwały został przyjęty większością głosów. / za – 12, przeciw – 0, wstrzymało się od 

głosu – 2/ 

W trakcie głosowania obecnych 14 radnych. 
 

Do pkt.4.lit.d 

Ponikwia Kazimierz - Sekretarz Gminy, przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Strategii Rozwoju Gminy Kożuchów na lata 2012-2022. /numer druku XXXI/4/12/ 

Borkowski Mirosław –  radny, stwierdził, iż w strategii, brakuje zapisów o kierunkach 

rozwoju działu związanego z kulturą, sportem, turystyką i rekreacją. Stwierdził że nie jest 

tajemnicą, iż niebawem mamy rozdzielić KOKiS „Zamek” na dwie odrębne organizacje 
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funkcjonujące pod nadzorem Gminy. Zapisy ujęte w strategii sankcjonują rzeczy istniejące  

a strategia powinna dążyć do rozwoju. Jeżeli pewne dążenia są już omawiane to winno to być 

ujęte w strategii.  

Ponikwia Kazimierz - Sekretarz Gminy, podzielił pogląd radnego M. Borkowskiego. Dodał, 

że nic nie stoi na przeszkodzie, aby prowadzić działania w tym kierunku. Strategia mówi  

o rzeczach ogólnych. Jest możliwość tworzenia innych programów czy strategii cząstkowych. 

W strategii ujmowany jest udział społeczeństwa głównie w dziedzinach związanych z kulturą, 

sportem i turystyką. 

Szukiełowicz Zdzisław – radny, zwrócił uwagę, że strategia zawiera nieścisłości które wskaże 

później. 

Ponikwia Kazimierz - Sekretarz Gminy, poprosił o doprecyzowanie zastrzeżeń przed 

podjęciem uchwały. 

Szukiełowicz Zdzisław – radny, wskazał, że na stronie 28 zapisano iż mury obronne powstały 

na przełomie XII – XIV w. natomiast mury powstały na przełomie XIII i XIV w. Na stronie 29 

zapisano iż opieką konserwatorską objęte zostało XII wieczne założenie urbanistyczne miasta 

natomiast powinno być XIII wieczne.   

Ponikwia Kazimierz - Sekretarz Gminy, wyjaśnił, że zapisy oparte są na materiałach 

pierwotnych. Zapewnił, że sprawdzi te informacje. 

Jelinek Marcin –  radny, zgodził się z wypowiedzią radnego M. Borkowskiego. Stwierdził, że 

strategia nie zawiera konkretnego celu. Nadmienił, iż nie jest sztuką robienie strategii aby na 

jej podstawie robić kolejne szczegółowe strategie. Uważa, iż w strategii powinno się ująć kilka 

celów  które w określonych ramach czasowych powinny być osiągnięte. Zauważył, że jest to 

duży błąd. Powinniśmy sobie zadać pytanie po co jest strategia i komu ma służyć. Jeżeli ma 

być po to, aby można było się strać o zewnętrzne środki finansowe, to ta strategia spełnia te 

wymagania, ale nie zgodzi się ze stwierdzeniem, iż ta strategia jest dobra dla mieszkańców.  

Mieszkaniec z tej strategii nie dowie się kiedy, gdzie i za co „coś” powstanie. Dodał, że 

niektóre stwierdzenia zawarte w strategii są tendencyjne. Stwierdził, że strategię należy 

przyjąć, albo zastanowić się nad wyznaczeniem 3 – 4 celów które chcemy w tym okresie 

zrealizować i które będą priorytetem.  

Ponikwia Kazimierz - Sekretarz Gminy, powiedział, iż nigdy nie twierdził, że strategia jest 

tworem doskonałym. Strategie generalnie są ogólne. Twórcy strategii opierali się na 

dokumentach które są aktami prawnymi obowiązującymi. Jeżeli w strategii maiłaby być ujęta 

np. budowa sali gimnastycznej w Mirocinie Dolnym to pytanie jest takie czy inwestycja ta 

została ujęta w Wieloletnim Planie Finansowym. Zapytał na jakiej podstawie można było 
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wpisać „coś” co jest wbrew aktowi prawnemu który jest przyjęty. Radni doskonale wiedzą co 

zawiera Wieloletni Plan Finansowy. Stwierdził, iż zaznaczał podstawowy element, że lata 

2012 – 2014 powinny być okresem oszczędności i tworzenia bazy pod następne środki unijne. 

Ponieważ rok 2014 jest okresem kiedy kończy się kadencja, to działanie takie jest 

niepopularne, bo zmniejszymy deficyt Gminy. Są to decyzje, które należy podjąć. Przy takich 

działaniach można ująć zapis w strategii, ale pod warunkiem, że będzie to zapisane również  

w dokumencie ekonomicznym. Stwierdził, iż strategia jest dokumentem, który można  

w każdej chwili zmienić i  dostosować do aktualnych potrzeb i możliwości.    

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, zgodził, się z poglądem który reprezentuje 

Sekretarz Gminy Pan Kazimierz Ponikwia. Dodał, że nie ma wśród nas osoby, która nie 

zastanawiałaby się nad stopniem uszczegółowienia strategii. Obawia się, że jeżeli  

poszlibyśmy w kierunku, który proponuje radny M. Jelinek to skończyłoby się to wielką 

licytacją, co powinno się w tej strategii znaleźć. Stwierdził, że z pełną odpowiedzialnością 

podpisuje się pod dokumentem, który może mieć charakter dynamiczny w zależności od 

możliwości pozyskania środków finansowych na określone cele i zadania.  

Szukiełowicz Zdzisław – radny, zgodził się z wypowiedzią Sekretarza Gminy i Zastępcy 

Burmistrza Kożuchowa. Dodał, że podoba mu się iż Gmina Kożuchów ukazana jest jako 

gmina o charakterze zabytkowym, dlatego głównym priorytetem powinno być dążenie do 

utrzymania substancji zabytkowej. Zabytki są naszym kapitałem. 

Ponikwia Kazimierz - Sekretarz Gminy, powiedział, że zabytki wyróżniają Gminę 

Kożuchów, ale jest to bardzo kosztowna zaleta tej gminy. Wyjaśnił, że część zapisów  

w strategii oparta jest na wynikach ankiet, które zostały przeprowadzone wśród mieszkańców.  

Malczyk Piotr – radny, zapytał, czy badanie ankietowe może być uznane jako 

reprezentatywne.  

Ponikwia Kazimierz - Sekretarz Gminy, powiedział że badanie ankietowe było jednym  

z elementów które obejmuje strategia. Jak każde badanie ankietowe budzi niepokój, ale skoro 

pyta się społeczeństwa to należy akceptować udzielone odpowiedzi. 

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych RM. 

/Opinie w załączeniu./ 

Medyński Jan – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Kożuchów na lata 2012-2022. 

Projekt uchwały został przyjęty większością głosów. / za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się od 

głosu – 2/ 

W trakcie głosowania obecnych 15 radnych. 
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Ponikwia Kazimierz - Sekretarz Gminy, podziękował wszystkim którzy przyczynili się do 

stworzenia tego dokumentu. Ma świadomość, że dokument nie jest doskonały, wielką 

sympatię budzi czynny udział społeczeństwa w procesie konsultacji i w procesie omawiania na 

wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych RM, jak również z tego, że nie jest to dokument 

niemy, że jest to dokument który był zauważalny, który był czytany i który obejmuje sprawy 

które nas dotyczą. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, podziękował Sekretarzowi Gminy Panu 

Kazimierzowi Ponikwia za wniesiony wkład pracy przy tworzeniu strategii. Poinformował 

obecnych, że jest to dokument przygotowany przez zespół pracowników którym kierował 

Sekretarz Gminy. Wykonanie strategii nie było zlecane firmie zewnętrznej co pozwoliło na 

zaoszczędzenie środków finansowych.  
 

Do pkt.4.lit.e 

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, przedstawił projekt 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie kierownika jednostki organizacyjnej. 

/numer druku XXXI/2/12/ 

Jelinek Marcin – radny, stwierdził, iż Kierownik OPS w Kożuchowie popełniła błąd 

merytoryczny naruszając przepisy kpa w zakresie nie wskazania terminu załatwienia sprawy. 

Zaproponował zapisanie punktu drugiego, który będzie mówił iż uznaje się skargę za zasadną  

w części dotyczącej bezczynności organu wynikającego z obowiązku załatwienia sprawy 

zgodnie z art. 36 kpa. 

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, przychylił się do 

propozycji radnego M. Jelinka i zarekomendował Radzie Miejskiej podjęcie projektu uchwały 

z zaproponowaną zmianą. Dodał, że toczy się postępowanie. OPS nie wykazuje bezczynności, 

złożony został wniosek do Sądu w sprawie umieszczenia matki skarżących w domu pomocy 

społecznej. 

Szczepankiewicz Katarzyna – Radca Prawny UM, zaproponowała, aby zapis w uchwale 

brzmiał „uznaje się skargę Wiesława Danielkiewicza i Marka Danielkiewicza z dnia 13 

kwietnia 2012 r. na działanie Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Kożuchowie za 

zasadną w zakresie nie załatwienia sprawy w przewidzianym terminie w pozostałej części zaś 

za bezzasadną z przyczyn faktycznych i prawnych wskazanych w uzasadnieniu do niniejszej 

uchwały. 

Radni przychylili się do propozycji Radcy Prawnego. 

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych RM. 

/Opinie w załączeniu./ 
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Szczepankiewicz Katarzyna – Radca Prawny UM, odczytała projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działanie kierownika jednostki organizacyjnej. 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. / za – 15/ 

W trakcie głosowania obecnych 15 radnych. 
 

Do pkt.4.lit.f 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, przedstawił projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych. /numer 

druku XXXI/6/12/ 

Medyński Jan – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych. 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. / za – 15/ 

W trakcie głosowania obecnych 15 radnych. 
 

Do pkt.4.lit.g 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, przedstawił projekt uchwały w sprawie 

udzielenia odpowiedzi na skargę do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gorzowie 

Wielkopolskim. /numer druku XXXI/7/12/ 

Medyński Jan – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały w sprawie 

udzielenia odpowiedzi na skargę do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gorzowie 

Wielkopolskim.  

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. / za – 15/ 

W trakcie głosowania obecnych 15 radnych. 
 

Do pkt.5 

Kalinowska Urszula – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej, przedstawiła informację nt.  

oceny zasobów pomocy społecznej Gminy Kożuchów. /Informacja w załączeniu./ 

Malczyk Piotr – radny, zapytał, jaka jest tendencja związana z umieszczaniem osób w DPS. 

Kalinowska Urszula – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej, poinformowała, że jest to 

tendencja wzrostowa. 

Wiśniewska Jolanta – Przewodnicząca Komisji Społecznej Rady Miejskiej, zapytała, czy są 

przypadki, iż do odpowiedzialności pociągana była rodzina. 

Kalinowska Urszula – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej, powiedziała, że nie było 

takiego przypadku. 
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Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, zapytał, czy są 

instrumenty prawne pozwalające na zmuszenie rodziny do partycypacji w kosztach 

umieszczenia bliskiej osoby w DPS. 

Kalinowska Urszula – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej, powiedziała, że badana jest 

sytuacja finansowa rodziny. Kryteria są tak wysokie, że praktycznie nikt ich nie spełnia  

a w związku z tym nie ponosi opłat. 

Ocena zasobów pomocy społecznej Gminy Kożuchów została przyjęta przez Radę Miejską  

w Kożuchowie. 
 

Do pkt.6. 

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, wyjaśnił, że mimo skierowania zaproszeń 

do Powiatowego Zarządu Dróg i Zarządu Dróg Wojewódzkich w sesji nie uczestniczą 

przedstawiciele tych instytucji. Nieobecność spowodowana jest ważnymi sprawami 

służbowymi.   

Bowtrukiewicz Waleria – Naczelnik Wydziału TI, przedstawiła informację nt. stanu dróg 

gminnych. /Informacja w załączeniu./ 

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, poprosił aby część 

informacji, którą przedstawiała Pani Naczelnik Wydziału TI została umieszczona na stronie 

internetowej Gminy. Dodał, że należy naprawić nawierzchnię ulicy Słowackiego.   

Złożył wniosek o przedstawienie oceny stanu technicznego oraz bezpieczeństwa 

użytkowników ulic i chodników: Słowackiego, Zacisze, Głowackiego oraz chodników ulic: 

Konopnickiej, 3-go Maja, 9-go Maja, 22 Lipca na odcinku od sklepu Netto do słupa 

ogłoszeniowego, wzdłuż drogi gminnej (od strony przedszkola) od budynku nr 34 do budynku 

20, wzdłuż drogi gminnej (od strony osiedla XXX-lecia PRL) wzdłuż budynków nr 18 i 20. 

odpowiedź powinna być poszerzona o informację nt. natężenia ruchu. Jako punkt odniesienia 

zaproponował natężenie ruchu na drodze do Kierzkowic. 

Poprosił o ocenę skuteczności remontu drogi gminnej od przejazdu kolejowego w stronę 

kolonii Moniuszki (koszt remontu ok. 18.000 zł) a także o informację dot. kosztu remontu 

odcinka drogi gminnej od skrzyżowania przy sklepie Marta w kierunku skrzyżowania z drogą 

do kolonii Moniuszki. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, w związku z szerokim zakresem wniosków 

i zapytań radnego H. Zielińskiego poprosił o wydłużenie do dwóch miesięcy terminu 

udzielenia odpowiedzi na wnioski. Uzasadnił, iż w ciągu najbliższych dwóch miesięcy nie 

nastąpią istotne zmiany w tym zakresie. Szczegółowy materiał zostanie przygotowany  

a wnioski zostaną sformułowane wspólnie.  
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Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, przychylił się do 

prośby Zastępcy Burmistrza. 

Pikulski Adrian – Sołtys Sołectwa Mirocin Średni, zapytał, czy będzie wykonywane w br. 

poszerzenie drogi w Mirocinie Średnim.  Poprosił o zwrócenie się do nadleśnictwa w sprawie 

wyrównania drogi gruntowej prowadzącej z Mirocina Średniego w kierunku basenów. 

Wyjaśnił, że w chwili obecnej droga nie nadaje się do użytku 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, zapewnił, iż w obu sprawach zostaną 

podjęte działania.    

Medyński Jan – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, stwierdził, że w Nowej Soli w ciągu 

ostatnich trzech lat bardzo dużo zrobiono w zakresie infrastruktury drogowej. Zapytał, czy 

Nowa Sól jest tak bogata, czy tak dużo dokłada własnych środków, czy może na tą sytuację 

wpływ mają jeszcze inne czynniki. Zasugerował, aby na podstawie danych statystycznych 

wykonano porównanie pokazujące ile dołożono środków na jednego obywatela w Nowej Soli 

a ile w Kożuchowie.   

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, przychylił się do wypowiedzi 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej, dodał, że takie pytania należy skierować również do 

radnych Powiatu Nowosolskiego z terenu Gminy Kożuchów. 
 

Do pkt.7. 

Maciąg Piotr – Naczelnik Wydziału FR, przedstawił informację nt. rewitalizacji  

w Kożuchowie, aktualnego stanu prac, podjętych działań. Stanu technicznego zabytków. 

/Informacja w załączeniu./ 

Wiśniewska Jolanta – Przewodnicząca Komisji Społecznej Rady Miejskiej, zapytała w jakim 

stopniu w kosztach remontu kamienic będą partycypować mieszkańcy. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, powiedział, że w kosztach muszą 

partycypować właściciele poszczególnych lokali mieszkalnych. Gmina może partycypować  

w kosztach remontu budynków w których część lokali jest jej własnością.  Właściciele nie 

będą zwolnieni z konieczności ponoszenia kosztów remontu poszczególnych obiektów.  

Wiśniewska Jolanta – Przewodnicząca Komisji Społecznej Rady Miejskiej, zapytała, czy 

będzie remontowany budynek położony przy ul. 1 Maja nr 5 – 7 w którym znajdował się 

sklep. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, wyjaśnił, że budynek jest przedmiotem 

projektowania. Właściciele obiektu muszą uczestniczyć w kosztach remontu. Są możliwe 

pewne porozumienia związane z rozpoczęciem remontu, ale nie są to łatwe sprawy.  
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Wiśniewska Jolanta – Przewodnicząca Komisji Społecznej Rady Miejskiej, zapytała jakie 

będzie postepowanie w przypadku, kiedy właściciele nieruchomości nie wyrażą zgody na 

partycypowanie w kosztach remontu. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, wyjaśnił, że jeżeli nie będzie można dojść 

do porozumienia w drodze uchwały wspólnoty wówczas takie sprawy rozwiązuje się na drodze 

sądowej. 

Szukiełowicz Zdzisław – radny, zapytał, czy więźba dachowa będzie wykonywana w ramach 

kolejnego etapu rewitalizacji. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, wyjaśnił, że prace będą wykonywane tam 

gdzie bezwzględnie istnieje taka konieczność. Budynki w fazie projektowania podlegały 

ekspertyzie stanu. Generalnie mamy do czynienia z wymianą elementów więźby dachowej. 
 

Do pkt.8. 

Protokół z sesji Rady Miejskiej nr XXVIII został przyjęty jednogłośnie. /za – 15/ 

Protokół z sesji Rady Miejskiej nr XXIX został przyjęty jednogłośnie. /za – 15/ 

Protokół z sesji Rady Miejskiej nr XXX został przyjęty jednogłośnie. /za – 15/ 

Do pkt.9. 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, poruszył 

sprawę Firmy Fedko, która wywozi nieczystości z oczyszczalni na pola w Gminie Kożuchów. 

Zapytał czy Gmina może uczestniczyć w badaniach lub kontrolach. Czy sprawa jest 

monitorowana. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, poinformował, że w ślad za pismem, które 

wpłynęło od mieszkańców Mirocina nastąpiły działania, które mają doprowadzić do 

sprawdzenia prawidłowości wywożenia nieczystości. Wyniki zostaną przedstawione Radzie 

Miejskiej.     

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, zapytał, czy 

jest prowadzony stały monitoring przez pracownika Urzędu. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, stwierdził, iż to nie jest zadanie Gminy. 

Prowadzone są działania zmierzające do prowokowania kontroli WIOŚ w tym zakresie.  

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, poprosił  

o ciągłe monitorowanie sprawy. Dodał, że trzy lata temu uczestniczył w wizji prowadzonej 

przez WIOŚ, stwierdził, że wizja budziła wiele wątpliwości. 

Szukiełowicz Zdzisław – radny, zapytał kiedy rozpocznie się budowa fontanny. Zapytał czy  

w tym roku będzie zabezpieczona basteja przy ulicy Chopina.  
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Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, w związku z koniecznością podjęcia prac 

zabezpieczających przy murach obronnych, lapidarium zasugerował odstąpienie od budowy 

fontanny w roku bieżącym. Stwierdził, że z tych środków należałoby zabezpieczyć basteję 

przy ulicy Chopina natomiast naprawa muru w Lapidarium wymaga sporządzenia 

dokumentacji. Z pozostałych środków planowane jest wykonanie placu zabaw na ulicy 

Spacerowej. 

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, poprosił o podanie 

ostatecznego terminu realizacji wniosków dotyczących spraw związanych z legalizacją 

sztandaru i insygniów oraz umieszczenia w sali radnych kodeksu etyki radnych i składów 

Rady Miejskiej a także poprawy nagłośnienia sali radnych w zakresie dobrej słyszalności  

w części sali przeznaczonej dla sołtysów i gości.  

Ponikwia Kazimierz - Sekretarz Gminy, wyjaśnił, że w sprawie insygniów i sztandaru Gmina 

jest w kontakcie z prof. W. Strzyżewskim. Pan Strzyżewski starał się o elekcję na stanowisko 

rektora w związku z tym terminy zostały przedłużone. Z posiadanych informacji wynika, że 

otrzymamy informację, dot. wymogów które winniśmy spełnić w celu ewentualnego  

dostosowania posiadanych insygniów i sztandaru. Jeżeli nie będzie możliwości dostosowania 

to będzie trzeba opracować nowe wzory.  

Stwierdził, iż nic nie stoi na przeszkodzie wywieszenia kodeksu etyki i składu radnych, należy 

jedynie zabezpieczyć środki na pokrycie kosztów ich wykonania.   

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, zapytał kiedy to 

nastąpi. 

Ponikwia Kazimierz - Sekretarz Gminy, wyjaśnił, że nastąpi to wówczas, gdy radni dokonają 

stosowanych zmian w budżecie Gminy.  

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, uzupełnił, że zmiany w budżecie 

sygnalizowane są na koniec miesiąca czerwca, w tym terminie zostaną podjęte decyzje w tej 

sprawie.  

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, poprosił  

o informację nt. zagospodarowania nieruchomości położonych przy ulicy Daszyńskiego 

/skwer/. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, wyjaśnił, że skwer ulic Daszyńskiego – 

Limanowskiego – Głogowska jest przedmiotem prac projektowych. W chwili obecnej 

oczekuje na ostateczne zalecenia konserwatorskie i uzgodnienia dotyczące  określonych 

rozwiązań projektowych. Z nieruchomością położoną na ulicy Daszyńskiego jest większy 

problem. Zwrócono się do właścicieli z propozycją zamiany gruntów. Rada Miejska zostanie 
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poinformowana o ostatecznych stanowiskach w tej sprawie. Podjęto działania zmierzające do 

sprzedaży działek przy ulicy Legnickiej.   

Szukiełowicz Zdzisław – radny, stwierdził że na skwerze ulic Daszyńskiego – 

Limanowskiego – Głogowska są błędy geodezyjne, które chciałby wskazać w celu uniknięcia 

sytuacji, która miała miejsce przy sprzedaży działek przy ul. Rynek - Legnicka.  

Poinformował Prezesa PUK Uskom, że na parkingu przy ul. Krzywoustego od ponad miesiąca 

leżą pozostałości po wersalce /gąbka/ dodał, że zgłaszał problem pracownikom, ale uzyskał 

odpowiedź iż  nie mogą tego usunąć ponieważ nie mają takiej dyspozycji. Poprosił  

o uprzątnięcie terenu. 

Szczęsny Marcin – Prezes PUK Uskom, zapewnił, że zostanie to sprawdzone. Dodał, iż 

Spółka chętnie przyjmuje zlecenia w związku z tym zlecenie Pana radnego również przyjmuje. 

Szukiełowicz Zdzisław – radny, poprosił o ujęcie w planach zabezpieczenia południowej 

ściany Lapidarium. 

Wiśniewska Jolanta – Przewodnicząca Komisji Społecznej Rady Miejskiej, poparła decyzję 

w sprawie odłożenia w czasie budowy fontanny.  

Medyński Jan – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, zapytał, czy system monitoringu jest 

sprawny, ponieważ można zaobserwować nasilenie przewracania koszy na śmieci  przy ulicy 

22 Lipca.  

Medyński Jan – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, w związku z obecnością Prezesa PUK 

Uskom powtórzył wniosek dot. pilnego wykoszenia trawy na cmentarzu wojskowym oraz 

konieczności uporządkowania mogiły w której pochowano szczątki – osoby NN. Zapytał, czy 

w PUK Uskom wyznaczony jest pracownik, który jest opiekunem cmentarza. Z obserwacji 

wynika, iż PUK Uskom ogranicza się do organizowania pochówku, posprzątania cmentarza 

dwa razy w roku oraz otwarcia i zamknięcia bramy.  Stwierdził, iż odnosi wrażenia, że nie ma 

podejścia gospodarskiego w tym zakresie. 

Szczęsny Marcin – Prezes PUK Uskom, stwierdził, że wrażenia Pana radnego jest bardzo 

dobre, stąd spółka Uskom, jak było wcześniej podkreślane, proponuje zmianę stawek, aby 

uzyskać środki na zatrudnienie takiego pracownika.  

Medyński Jan – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, nie zgodził się z Prezesem PUK 

Uskom, ponieważ w tej sytuacji nie chodzi o pieniądze, tylko o to aby jeden pracownik, który 

już jest zatrudniony w PUK Uskom, raz na dwa tygodnie przez godzinę czasu  pospacerował 

po cmentarzu, popatrzył „gospodarskim okiem” co trzeba poprawić i przekazał to 

odpowiednim służbom. Podsumował, że na taki spacer nie są potrzebne dodatkowe środki. 
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Dodał, że pracownik na cmentarz może dojechać rowerem lub na pieszo. Argument finansowy 

artykułowany przez Pana Prezesa w tej sytuacji nie jest przekonywujący.       

Szczęsny Marcin – Prezes PUK Uskom, powiedział, że na dzień dzisiejszy przychód  

z działalności gospodarki komunalnej jest na minusie. Zakład usług pogrzebowych  

a zarządzanie cmentarzami stanowią dwie oddzielne dziedziny, których nie można mieszać. 

Jako Prezes odpowiada przed Rada Nadzorczą i nie może generować spółce strat. Pracownik 

PUK Uskom jest na cmentarzu jeden raz w tygodniu obserwując sytuację.  Poinformował, że 

posprzątane zostały miejsca po byłych śmietnikach, ale ludzie ponownie wyrzucają tam 

śmieci.  Planowane są w tych miejscach nasadzenia z kwiatów. 

Medyński Jan – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, powtórzył, że do pewnych prac nie są 

konieczne dodatkowe środki finansowe. Zakończył dyskusję na ten temat. 

Perdian Halina – radna, zapytała jak zostanie rozwiązany problem toalet na cmentarzu. 

Szczęsny Marcin – Prezes PUK Uskom, powiedział, iż toalety na cmentarzu są otwarte przez 

24 godz./dobę. 

Szukiełowicz Zdzisław – radny, zapytał jak często wywożone są śmieci z cmentarza. Poprosił 

o opróżnienie kontenerów.   

Szczęsny Marcin – Prezes PUK Uskom, stwierdził, że w tej chwili nie jest w stanie 

odpowiedzieć na to pytanie.  

Franczak Jan – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Budżetu Rady Miejskiej, poprosił  

o informację, kiedy będą wykonane punkty świetlne w Stypułowie. /12 szt./ 

Poprosił o opróżnienie pojemników na śmieci z cmentarza w Stypułowie. 

Zakrzewski Bronisław – radny, zwrócił uwagę, iż zbliżają się wakacje w związku z tym 

należy zastanowić się nad rozwiązaniem sprawy związanej z otwarciem boiska Orlik. Dodał, 

że, aby boisko funkcjonowało również w godzinach dopołudniowych należy znaleźć środki na 

zatrudnienie dodatkowego opiekuna obiektu. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, zapewnił, iż problem zostanie rozwiązany. 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, zapytał w jaki 

sposób Gmina mogłaby pomóc placówce niepublicznej, jeżeli taka placówka zostałaby 

utworzona w SP w Broniszowie. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, stwierdził, iż zgodnie z wcześniejszymi 

ustaleniami z Panem radnym do rozmów powrócimy po piątym czerwca. Wszystkie kwestie 

będą dookreślone po planowanym spotkaniu z rodzicami. Burmistrz zadeklarował daleko idące 

rozmowy w tej sprawie, jeżeli na planowanym spotkaniu inicjatywa zostanie podtrzymana. 
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Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, stwierdził, iż 

takie pytania zostaną zadane na spotkaniu. Dlatego chciałby uzyskać odpowiedzi przed 

zebraniem. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, powiedział, że zgodnie z deklaracjami 

złożonymi podczas wspólnego spotkania, remonty główne obiektu będą wykonane przez 

Gminę w stosownym czasie oraz w miarę jak Gmina będzie dysponowała środkami 

finansowymi. Stwierdził, że obiekt niepubliczny musi funkcjonować w ramach otrzymanej 

subwencji.  

Pikulski Adrian – Sołtys Sołectwa Mirocin Średni, zapytał, czy jest możliwe, aby biblioteka  

i świetlica otrzymały wspólny kontener na śmieci. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, powiedział, że jest taka możliwość, ale 

należy zastanowić się nad częstotliwością wywozu śmieci. 

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, w imieniu Dyrektora Przedszkola Nr 1  

w Kożuchowie zaprosił radnych na festyn z okazji Dnia Dziecka. 

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, odczytał podziękowania dla radnych 

Rady Miejskiej w Kożuchowie za wspieranie działań szkoły i pomoc przy organizacji 

Gminnego Konkursu „Kożuchów moich marzeń”. 

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, odczytał pismo Pani Eweliny Getz – 

Michalak, wraz z odpowiedzią Burmistrza Kożuchowa w tej sprawie.. /Pisma w załączeniu./ 

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, odczytał pismo grupy radnych dot. 

inicjatywy uchwałodawczej wraz z opinią radcy prawnego UM w Kożuchowie. /Pisma  

w załączeniu./  

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, powiedział cyt. „po głębokim 

przemyśleniu sytuacji jaka się w moim życiu osobistym i zawodowym zarysowała chciałem 

złożyć rezygnację z prowadzenia Rady. Stosowne pismo zostanie złożone Burmistrzowi” 

Przeprosił za wszelkie niedogodności związane z tą sytuacją. 
  

Do pkt.9 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady dziękując 

wszystkim za udział w sesji. 
 

Sesję zakończono o godzinie 18.00 
 

Protokołowała                                  Przewodniczący  Rady Miejskiej 

  

 Kinga Kukuć                                       Zbigniew Dusza 


